
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Ryszarda Góreckiego

na 46. posiedzeniu Senatu
w dniu 17 grudnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Niniejszym wyra¿am poparcie dla stanowiska Sejmiku Województwa Warmiñsko-Mazurskiego

z dnia 24 listopada 2009 r. w zakresie koniecznoœci dokonania pilnych zmian w odniesieniu do aktual-
nej sytuacji dotycz¹cej ochrony zdrowia na Warmii i Mazurach. Jak wykazuj¹ cz³onkowie sejmiku,
wzrost liczby œwiadczeñ wykonywanych ponad limity wskazane w umowach zawartych z Narodowym
Funduszem Zdrowia w okresie od stycznia do wrzeœnia bie¿¹cego roku wyniós³ 77 milionów z³. W tym
niezap³acone œwiadczenia ratuj¹ce ¿ycie to kwota siêgaj¹ca a¿ 30 milionów z³otych. Sytuacja ta powo-
duje ograniczenie dostêpnoœci do œwiadczeñ zdrowotnych i stanowi zagro¿enie dla zachowania p³ynno-
œci finansowej podmiotów.

Chcia³bym równie¿ zwróciæ uwagê Pani Minister na tragiczn¹ sytuacjê szpitali psychiatrycznych
w województwie warmiñsko-mazurskim. W szpitalu psychiatrycznym w Olsztynie ponad po³owa leka-
rzy z³o¿y³a wypowiedzenia, co w konsekwencji mo¿e doprowadziæ do ca³kowitego parali¿u placówki.
Szpitale psychiatryczne na Warmii i Mazurach maj¹ najni¿sz¹ w kraju wycenê punktu, która wynosi
8,70 z³, podczas gdy œrednia krajowa wynosi 10,42 z³. Niniejsza dysproporcja nie jest uzasadniona.

W zwi¹zku z wy¿ej wskazanymi okolicznoœciami kierujê do Pani Minister nastêpuj¹ce pytania.
1. Czy istnieje mo¿liwoœæ przesuniêcia œrodków ujêtych w planie finansowania

warmiñsko-mazurskiego oddzia³u NFZ przeznaczonych na œwiadczenia z zakresu podstawowej opieki
zdrowotnej na op³acenie œwiadczeñ wykonanych ponad limity w lecznictwie szpitalnym?

2. Jakie czynnoœci zamierza podj¹æ resort ochrony zdrowia w celu poprawy sytuacji szpitali psychia-
trycznych w województwie warmiñsko-mazurskim?

Z powa¿aniem
prof. Ryszard Górecki




